
Skolebestyrelsesmøde den 30/10-2024 kl. 17.00 – 19.30 (vi sørger for aftensmad, salater som vi plejer)  
                                                      
Deltagere: Merete Røll Lærke, Per Bruun Madsen, Søren Tholstrup, Jannick Tovgaard-Olsen, Gitte Madsen, 
Jolita Søgaard, Rasmus Bonfils, Karen Krusell, Kaspar Hviid, Anne Birgitte Rechendorff og Signe Outzen 
Jensen.  
 
Afbud/ fraværende: Louise Skov Jensen 
 
Mødeleder: Kaspar  
Referent: Signe 

Punkt Emne  Beslutning/drøft
else/orientering
/ 
godkendelse 

Tid 

24-
25.19 

Godkendelse af referat se:  

https://vas.aula.dk/sites/vas.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Re

ferat%20SBm%C3%B8de%20250924.pdf 

Karen vil gerne have tilføjet til referatet fra den 25. sep., at hun 

stillede spørgsmål ved, om lærerne skal deltage på mødet med 

kontaktforældrene. 

Godkendelse 

 

 

5 min 

24-
25.20 

Opfølgning på emner fra møde 25/9 

• Opfølgning på lærernes dag 5/10 

- God morgen på personalerummet – dejligt med ordene 

fra skolebestyrelsen til personalet 

• Status på trafikpolitik v/ Per 

- Har henvendt sig til ”Rådet for sikker trafik” 

- Per spørger bestyrelsen, om de ønsker proces eller 

udkast? Enighed om at Per udarbejder et udkast til en 

trafikpolitik 

• Kommunal beslutning om at lukke for adgang til 

hjemmesider for gaming, shopping og sociale medier via 

firewall-løsning jf. Sørens besked 18/10 

- Med indsamlingen af mobiltelefonerne om morgenen 

og den kommende firewall vil både elever og lærere 

ganske givet opleve en stor forandring   

• Udarbejdelse af princip for brug af skærm – ikke kommet 

videre pt.  

- Der venter en større pædagogisk og didaktisk 

diskussion om, hvor vi stiller os 

• Vedtagelse af princip for ’mobilfri skole- og fritid’ –  
- Dialog om forskellen på ”henstilling og forbud” 

Orientering og 

beslutning 

30 min 

https://vas.aula.dk/sites/vas.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Referat%20SBm%C3%B8de%20250924.pdf
https://vas.aula.dk/sites/vas.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Referat%20SBm%C3%B8de%20250924.pdf


- Princippet vedtages med den ændring at ”videst muligt 
omfang” sløjfes i det sidste afsnit 

- Elevrådet høres ift. princippet efterfølgende og evt. 
ændringsforslag vil blive fremlagt for bestyrelsen 

- KKFO’ens princip omk. mobiltelefoner og smartwatches 
skal forbi forældrerådet og skolebestyrelsen inden det 
vedtages 

- Forslag om at KKFO’ens princip omk. mobiltelefoner og 
smartwatches lægges op sammen med princippet fra 
skolen, når det er færdigarbejdet 

• Orientering om infomøde for kommende skolestartere i 
sidste uge 
- Velbesøgt og meget positiv stemning  

• Orientering om brev fra to elever fra 6. årgang med ønsket 
om senere mødetid 

• Diskussion og evt. vedtagelse af princip for afholdelse af 
blå mandag 
- ”På Vigerslev Allés Skole er der konfirmation, når 

eleverne går på 8. årgang” flyttes til øverste afsnit af 
princippet   

- Forslag om at det tilføjes, at ”Blå mandag” arrangeres 
klassevis, men på samme dato for hele årgangen 

- Den sidste sætning i forslaget slettes 
- Princippet blev vedtaget med ovenstående ændringer 

• Karen efterspørger dagsordenspunktet omkring ”Nationale 

overgangstest” – Kaspar følger op på dette med KK og GM   

- Dialog om, hvilke emner/tematikker der kan løftes til 

skolebestyrelsen – hvad drøftes i hvilke fora?   

24-

25.21 

Forespørgsel if. SoMe-venskaber mellem børn og medarbejdere 

- Der udtrykkes stor overraskelse fra flere 

forældrerepræsentanter over, at der ikke er et forbud 

omkring, at elever og fagprofessionelle kan være 

venner på SoMe 

- Et dobbelt-hensyn: Både at passe på elever og 

medarbejdere 

- Der har ikke (endnu) været et problem omk. SoMe-

venskaber mellem elever og medarbejdere på VAS, 

men det er nødvendigt, at vi forholder os til det!  

- Opfordring til at skolebestyrelsesrepræsentanterne 

undersøger, om der er anbefalinger/ 

hensigtserklæringer fra eksempelvis UVM el. lign.  

Drøftelse  15 min 

24-

25.22 

Forberedelse af stormøde med kontaktforældre 19/11 – TEMA 

”Det gode skole-hjemsamarbejde” 

Indledende oplæg v/ Kaspar 

Drøftelse og 

beslutning 

90 min  



- Ønske om at Skolebestyrelsen præsenteres for skolens 

styringsdokumenter 

- Kommentarer og ændringsforslag til præsentation og 

medfølgende dokumenter:  

o ”Sådan kommunikerer vi på aula” – ændr ”I 

forældre” til ”forældre” 

o Forslag om at sløjfe ”Intet nyt er godt nyt” 

o ”Det informerer skolen om”- forslag om at 

tilføje ”dialog om barnets almene trivsel og 

udvikling tages ved skole/hjemsamtalen”  

o ”Hvad skal forældrene informere skolen om” – 

punkt 3 ændres: Ved bekymring for eget barns 

trivsel eller udvikling kontaktes lærer og/eller 

pædagog direkte 

o Power Point præsentationen: Skal ”taler 

positivt om skolen og fællesskabet” ændres i, 

hvad vi forventer af forældrene? 

o Slet ”chat” i dokumentet omk. kontakt- og 

trivselsforældre  

 

- Det besluttes, at medarbejderrepræsentanterne ikke 

deltager på stormødet den 19. nov.  

24-

25.24 

Bestyrelsens 10 minutter  10 min 

 


